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یک فعال سیاســی اصلاح طلب گفت:امروز مردم و 
مخصوصا آن چندمیلیونی که به آقای رئیسی رأی دادند 
انتظار داشته و دارند در این فضای یکدست و هماهنگ 
تصمیم گیران کشور در ۳ قوه، کشور داری به گونه ای 

باشد که از بار مشکلات شان کم شود
حسن رسولی در گفت وگو با ایلنا، درباره اینکه برخی معتقدند نگاه 
رئیس جمهور به مسائل و مشکلات دستوری و ادبیات وی ادبیات 
بایدهاست در حالی که خود مجری این اقدامات است، گفت: وظیفه 
اصلی قوه مجریه صرف نظر از اینکه چه فردی با چه پشتوانه ، چه 
طرز تفکر و چه و گرایش سیاسی در رأس آن قرار داشته باشد باید 
اداره امور کشور به نحوی که حداکثر رضایت شهروندان حاصل 
گردد و حداکثر اقتدار و اعتبار برای نظام سیاسی کشور محیا شود، 
باشد.این فعال سیاسی اصلاح طلب یادآور شد: امروز برای بار دوم 
پس از سال ۸۴ و دوره آقای احمدی نژاد شاهدیم هر ۳ قوه کشور 
از حیث جهت گیری و نوع نگاه به مسائل جامعه به صورت یکسان 
و متحد فکر می کنند و دارای اشتراک نظر نسبتا یکسان و همه 
جانبه هستند و به اصطلاح ما از قدرت یکدست برخوردار هستیم. 
این حاکمیت یکدســت صرف نظر از چرایی ها و چگونگی های 
تحقق آن از منظر اکثریت مردم و آحاد جامعه وظیفه داشته و دارد 
که در مقایســه با دولت های گذشته که بعضا در برخی از مقاطع 
هماهنگی کاملی بین ۳ قوه نبود و نظام حکمرانی کشور از تعارض 
در ســطح ۳ قوه برخوردار بود، تصمیمات را به نحوی اتخاذ کند 
که مشــکلات را رفع کند.وی ادامه داد: امروز مردم و مخصوصا 
آن چندمیلیون نفری که به آقای رئیسی رأی دادند انتظار داشته 
و دارند در این فضای یکدســت و هماهنگ تصمیم گیران کشور 
در ۳ قوه به گونه ای کشــورداری کنند که از بار مشکلات مردم 
کاســته شود، در سطح جامعه و کلان ملی اعتبار ایران و ایرانیان 
افزایش پیدا کند، امید ملی تقویت شود، جایگاه و منزلت منطقه ای 
کشورمان ارتقاء یابد که این انتظارات، انتظارات به حق مردم است.

رسولی خاطرنشان کرد: جریان سیاسی پیروز انتخابات سال ۹۸ و 
سال ۱۴۰۰ یعنی ۲ انتخابات پیشین با چنین وعده هایی به سمت 
جلب و جذب آرای مردم به پا خواستند؛ کافی است به نطق های 
آقایان رئیسی، رضایی و زاکانی و سایر نامزدهای ریاست جمهوری 
نگاهی بیندازیم و مقایســه کنیم شــرایط امروز را با وعده های 
امیدبخشی که این شخصیت ها در انتخابات سال های ۹۸ و ۱۴۰۰ 
به مردم می دادند بدون شک فاصله بین آنچه که وعده داده شده 
بسیار است. آنچه  که امروز مردم در اقتصاد خرد خودشان در قالب 
شاخص های نشان دهنده میزان فقر و بیکاری، حاشیه نشینی، رکود 
و عدم توسعه یافتگی و غیره  با پوست و گوشت خودشان احساس 
می کنند، فاصله بسیاری معناداری دارد.وی تاکید کرد: نمی خواهم 
مدعی شوم آقای رئیسی و تیم همراه ایشان در برنامه های تبلیغاتی 
و انتخاباتی خودشان آنچه که وعده داده اند عینا و صد در صد باید 
محقق کنند، اما انتظار عمومی جامعه این است وضعیت نسبت به 
دولت گذشــته افت پیدا نکرده باشد، اما متاسفانه در شرایط امروز 
که کمتر از یکسال از عمر دولت گذشته است بخصوص در حوزه 
مشکلات معیشتی که مبتلا به حداقل ۶۰ میلیون نفر از ۸۵ میلیون 
نفر از جمعیت ایران اصلا قابل مقایسه نیست، این عدم موفقیت ها 
عوامل و مولفه های گوناگونی دارد، از جمله تحولات منطقه ای که 
طی این مدت شاهدش بودیم مانند حمله روسیه به اوکراین و یا 
تحولاتی که در منطقه خاورمیانه شاهدش هستیم تا بی تصمیمی 
در موضوع برجام، این ها مسائلی است که در حوزه سیاست خارجی 
بر این عدم تطبیق وعده های داده شــده با وضع موجود تاثیرگذار 
است. اما پیوند دادن همه این مسائل به عوامل بیرونی به نظر من 
جز فرافکنی غیرمسئولانه چیز دیگری نیست، بله عوامل بیرونی 
موثر است اما حلقه تکمیلی آن عوامل مخرب در درون کشور شکل 
می گیرد چه بسا اگر در سیاست گذاری های داخلی به نحو بهتری 
این قدرت یکدست سیاست گذاری و تصمیم گیری می کرد ما با این 
حد از فشار تحریم ها روبه رو نبودیم.این فعال سیاسی اصلاح طلب 

بیان کرد: به طور مثال در حوزه ســازمان و مدیریت کشور وقتی 
که نفر دوم کشــور یعنی رئیس قوه مجریه علنا علامت می دهد 
همه کسانی که مسببان وضع موجود هستند نباید به کار گرفته 
شــوند و باید حذف گردند این گــذاره و پیام در بطن و متن خود 
محروم شــدن نظام مدیریتی کشور از بخش عظیمی از سرمایه 
انســانی و مدیریتی انباشته شــده را دارد، بخصوص این که اگر 
مقایســه حذف شدگان را با برچسب مسببان وضع موجود در قوه 
مجریه بررسی و مقایسه کنیم با افراد دیگری در دولت های قبلی 
که در این جایگاه ها بودند نتایج دیگری به دست می آید؛ به طور  
مثال یک جدول مقایسه ای تنظیم کنیم و ۱۹ عضو هیات وزیران 
را با ۱۹ عضو هیات وزیران دولت های گذشته در خصوص نحوه 
احزار صلاحیت، سطح تحصیلات، میزان تجارب حاصله در امر 
اداره امور مهم کشــور در سطح دولت مرکزی و در سطح استانی 
هم استانداران که رئیس جمهورهای منطقه ای هستند با گذشتگان 
مقایســه کنیم به نظر من نتیجه خواهیم گرفت نه تنها در داخل 
این قدرت یکدست نتوانسته وعده های خودش و مطالبات مردم 
را مورد اجابت قرار دهد بلکه با کاهش قدرت مدیریت و تصمیم 
مدیران ارشد داخلی در ستاد دولت روبه رو بوده ایم و دریافت خواهیم 
کرد دولت برخلاف فلسفه وجودی اش یعنی عملا در مسیر کاهش 
اثر بخشی و کارآمدی حرکت کرده است. وی بیان کرد: در چنین 
شرایطی هنوز دولت جشن تولد یکسالگی خودش را برگزار نکرده 
است، آشکار، هویدا بارز است که در عمل به آنچه که گفته اند ناتوان 
هستند و روز به روز مشکلات جامعه در قالب خواسته های صنفی 
و اقشاری در حوزه های معیشتی بروز و ظهور بیشتری پیدا می کند 
و به نظر می رسد طی روزهای اخیر متولیان ۳ قوه بدترین مسیر را 
در مواجهه با منتقدان در پیش گرفتند. رســولی با اشاره به این که 
شخصیتی مانند آقای تاجزاده حتی به گواه دشمنان و مخالفانش 
هیچگاه از دایره انصاف، قانون مداری و حب به میهن خارج نشده 
است، افزود: امروز که به یکسالگی دولت نزدیک می شویم با استفاده 

از این تجارب به دست آمده آقای رئیس جمهور و تیم همراه ایشان 
باید با یک نگاه واقع بینانه مسیر طی شده یکساله را مستند به آثار و 
عملکرد به دست آمده مورد نقد و بررسی قرار دهند و حسب قسم 
جلاله ای که در پیشگاه نمایندگان ملت یاد کرده اند، مدافع حقوق 
ملت باشند و هم در حوزه عملی و هم به صورت نظری در سازمان 
مدیریت تجدیدنظر و این کم و کاستی ها را بر طرف کنند.وی ادامه 
داد: آقای تاجزاده در فضای مجازی یک تنه در مقابل براندازان و 
دشمنان ایستادگی کرده است به نظر من این رفتار با ایشان آشکارا 
مسیر خطا و اشتباهی است معتقدم شخص آقای رئیس جمهور 
هم در این نزدیک به یازده ماه باید آموخته باشند که چه در جایگاه 
استاندار یک استان و چه مدیر یک منطقه و بخش و به طریق اولی 
در جایگاه ریاست جمهوری از جهات مختلف با اداره عدلیه متفاوت 
است اگر عدلیه را می توان با صدور بخشنامه و دستور اداره اش کرد 
قوه مجریه که مسئول گوشت و نان مردم و امنیت عمومی جامعه 
است با صدور دستور که باید این شود و گذاره های نقض ناپذیری 
که بعضا از زبان ایشــان بیان می شود، قابل اداره نیستند و از این 
ادبیــات باید فاصله بگیرند و همچنان که در روزهای اول آغاز به 
کار دولت و قوه قضائیه هم ایشان و هم آقای محسنی اژه ای در 
دفاترشان با منتقدین اعم از شخصیت های سیاسی و یا احزاب و 
گروه ها تماس می گرفتنــد و نظر خواهی می کردند اکنون که 
در دوره قدرت یکدست به سر می برند همان کار نیکویی که در 

آغاز نوید آن را دادند عملا آغاز و بازنگری کنند . این فعال سیاسی 
اصلاح طلب خاطر نشان کرد: مشکلات انبوهی که ایران بزرگ 
دارد از یک ســو و قرار داشتنش در پرآشوب ترین نقطه دنیا یعنی 
خاورمیانه، نیازمند نظام حکمرانی توانمندتر، جامع تر و پر استعدادتر 
از آن چیزی اســت که ما امروز در قالب پیروز شوندگان انتخابات 
ســال ۹۸ و ۱۴۰۰ جستجو می کنیم. وی یادآور شد: امام راحل در 
مقطعی که بنا داشتند قطعنامه ۵۹۸ و پایان جنگ را بپذیرند از همه 
منتقدان خودشان از جمله مهندس بازرگان و سایر شخصیت های 
موثر دولت موقت نیز در مقام مشورت گیری در قبال تصمیمات 
تاریخی و کلانی که به موجودیت و امنیت ملی ایران مربوط بود، 
مشورت گرفتند. امروز نه تنها ما شاهد استفاده از وضعیت تجربی 
و مدیریتی انباشته شده نیستیم و خیلی از مدیران پر سابقه کشور 
خانه نشین هستند بلکه شاهد آغاز برخی سخت گیری ها هستیم. 
همزمانی تدوام این روش سختگیری و فشارهای تحریم به نظر 
من لطمه جدی به بنیه و مقاومت ایران در وهله اول و در مراحل 
بعدی به کارآمدی و اثر بخشی دولت وارد می کند.رسولی تاکید کرد: 
زمان آن رسیده است صاحبان قدرت در تداوم این خط مشی اداره 
کشور تجدید نظر کنند و نسبت به همه نیروهای دلسوز کشور اعم از 
موتلف و یا منتقد با نگاه ملی و دید پدرانه نگاه کنند، این گونه وحدت 
و امنیت ملی ما پایدار خواهد شد چرا که  پایداری کشور در مواجهه 

با مشکلات مردم کاهش پیدا خواهد کرد.

مردم انتظار دارند در دوره یکدستی ۳ قوه، کشورداری 
به گونه ای باشد که از بار مشکلات شان کم شود

واکنش ایران به بیانیه مشترک بایدن و »لاپید«
سخنگوی وزارت امور خارجه ایران به بیانیه مشترک »بایدن« رئیس جمهور 
آمریکا و »لاپید« نخست وزیر رژیم صهیونیستی در جریان سفر بایدن به 

سرزمین های اشغالی واکنش نشان داد.
به گزارش ایسنا، ناصر کنعانی در صفحه توئیتر خود نوشت: » در بیانیه مشترک بایدن و لاپید، 
بر »تعهد ثابت و قاطع آمریکا به حفظ امنیت و برتری نظامی اسرائیل« تأکید شده است. اشتباه 
نشود؛ هدف صرفا ایران نیست، بلکه کشورهای عربی و اسلامی می بایست همواره برتری رژیم 
صهیونیستی را بپذیرند. بنابراین منبع اصلی تهدید برای منطقه کاملا روشن است. تا وقتی که 
دولت جعلی«اسرائیل« ایستگاه اول سفر روسای جمهور آمریکاست و هدف اول هم حفظ امنیت 
و برتری آن است، ملت ها و کشورهای منطقه به صلح و ثبات و آرامش نخواهند رسید. ج.ا.ایران 

امنیت همسایگان خود را امنیت خود می داند.«

ابوظبی در آستانه اعزام سفیر به تهران
وزیر مشاور امارات عربی متحده در امور خارجه گفت: ابوظبی پذیرای ایجاد 

محور یا ائتلاف علیه هیچ کشوری در منطقه به ویژه ایران نیست
به گزارش تجارت نیوز، به گفته وزیر مشاور امارات عربی متحده در امور خارجه ابوظبی خواستار 
بازسازی روابط با تهران است.فارس به نقل از رویترز »انور قرقاش« وزیر مشاور رئیس امارات 
عربی متحده در امور خارجه امروز )جمعه( گفت درحال انجام فرآیند اعزام سفیر به جمهوری 
اسلامی ایران هستیم.قرقاش در اظهاراتی توضیح داد: »گفتگوی ما ]با ایران[ ادامه دارد. در حال 

اعزام سفیر به تهران هستیم. همه حوزه های بازسازی پل های ]ارتباطی[ ادامه دارد«.
وی در واکنش به گزارش ها درباره تشکیل ائتلاف ضد ایرانی با حضور ابوظبی، ریاض و تل آویو 
در پی سفر »جو بایدن« رئیس جمهور آمریکا به منطقه گفت: »ابوظبی پذیرای ایجاد محور 
علیه هیچ کشوری در منطقه به ویژه ایران نیست«.این مقام اماراتی اظهار کرد: »ما پذیرای هر 
چیزی هستیم که بدون هدف قرار دادن کشور ثالث از ما محافظت کند. اما ایده رویکرد تقابلی 
با ایران چیزی نیســت که امارات از آن استقبال کند«.قرقاش در نشست خبری طی سفر به 
پاریس مدعی شد: »اقدامات ایران در منطقه کمکی به تلاش های دیپلماتیک ]جهت صلح 

در منطقه[ نمی کند«.

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس خبر داد:
 نیاز به واردات ۳میلیون خودرو داریم

مصطفی طاهری رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: در حال 
حاضر هیچ گونه مانع قانونی در زمینه واردات خودرو حتی در موضوعات ارزی 

وجود ندارد.
مصطفی طاهری در گفت و گو با بازار، با اشاره به موضوع واردات خودرو در کشور گفت: آئین 
نامه اجرای واردات خودرو از سوی وزارت صمت به هیئت دولت جهت تصویب ارسال شده است 
تا اقدامات در این بخش پیش رود.وی افزود: در حال حاضر هیچ گونه مانعی قانونی در زمینه 
واردات خودرو حتی در موضوعات ارزی وجود ندارد.رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
تاکید کرد: به محض تصویب آئین نامه اجرایی، دولت اقدام به واردات خودرو خواهد کرد. به 
نظر می رسد اجرای این موضوع تا یک ماه دیگر محقق خواهد شد.طاهری در ادامه با اشاره 
به تاثیرات واردات خودرو به کشور ادامه داد: در حال حاضر حداقل به یک نیم میلیون خودرو در 
سال نیاز داریم. در چند سال گذشته میزان خودرویی که عرضه شده همیشه زیر یک میلیون 
خودرو بوده است بنابراین ما مقداری نیاز عقب مانده پیرو سالهای گذشته داریم و با احتساب 
این موارد هم اکنون به دو الی ســه میلیون خودرو نیاز داریم.وی با اشاره به روند روزانه تولید 
خودرو در کشور بیان کرد: اگر تولید خودرو به همین روال فعلی باشد ما به تولید یک میلیون 
و ششصد خودرو در سال جاری دست پیدا می کنیم.رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
با بیان اینکه ما در عرضه خودرو کمبود داریم، اظهارکرد: بخشی از این موضوع را می توانیم با 
واردات برطرف کنیم.وی با بیان اینکه ما خودرویی متناسب با نیاز اقشار پایین جامعه نداریم، بیان 
کرد: بنابراین خودروی اقتصادی و به صرفه اقشار پایین جامعه عرضه نمی شود. در حال حاضر 
پراید از گردانه تولید خارج شده است و البته کار خوبی بوده است اما متاسفانه خودرویی در همان 
میزان قیمت جایگزین آن نشده است لذا ما در این بخش ضعف داریم.وی بیان کرد: متاسفانه 
ما دیگر خودرویی با پلتفرمی برای اقشار پایین جامعه نداریم و همه خودروهای حاضر نسبت 
به قبل گران قیمت هستند.رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس ادامه داد: بنابراین ضعف 
موجود باید در راستای واردات خودرو جبران شود و البته دولت به دنبال این است که خودروهای 
اقتصادی مناسب اقشار پایین جامعه را به کشور وارد کند. وی تاکید کرد: حجمی از واردات خودرو 
به واردات خودروهای اقتصادی اختصاص پیدا خواهد کرد یعنی خودروهایی که با ۶ الی ۷ هزار 

دلار خریداری می شوند و این خودروها زیر دویست میلیون برای متقاضی تمام خواهد شد.

نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران:
قیمت طلا در ۲ هفته آینده کاهش می یابد

نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: قیمت انس جهانی طلا در 
هفته گذشــته ۱۰۰ دلار کاهش یافت و بر این اساس پیش بینی می شود 

قیمت فلز زرد در داخل کشور طی دو هفته آینده افت داشته باشد.
به گزارش بازار، محمد کشــتی آرای افزود: سیر نزولی قیمت جهانی طلا در هفته گذشته 
همچون هفته قبل ادامه داشت، به این ترتیب که هفته گذشته کاهش ۳۵ دلاری و هفته قبل از 
آن نیز ۶۵ دلار کاهش قیمت و در مجموع بالای ۱۰۰ دلار کاهش بها را داشتیم.به گفته وی، 
در آخرین معاملات روز گذشته بهای انس جهانی به ۱۷۰۸ دلار رسید که افت ۱۰۵ دلاری 
برای قیمت جهانی طلاســت و دلایل خاص خود را دارد.نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر 
تهران گفت: در آخرین معاملات، سکه طرح قدیم ۳۰۰ هزار تومان، سکه طرح جدید ۱۲۰ هزار 
تومان، نیم سکه ۵۰ هزار تومان افزایش قیمت هفتگی داشتند که این رشد بها در واقع همان 
حباب قیمت ها بود.کشتی آرای گفت: گرچه شاهد کاهش ۱۰۰ دلاری قیمت انس جهانی طلا 
بودیم، اما هر گرم طلای ۱۸ عیار و یک مثقال طلای آب شده در هفته گذشته نه تنها کاهش 
قیمت نداشتند بلکه حباب قیمت را شاهد بودیم.وی اضافه کرد: حباب سکه در هفته گذشته با 
۲۰۰ هزار تومان افزایش به یک میلیون و ۵۵۰ هزار تومان رسید که نشان از افزایش حباب به 
نسبت بهای انس جهانی طلا است.نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: نکته حائز 
اهمیت اینکه پس از ۲۰ سال قیمت دلار و یورو برابر شد و این نشان می دهد که ارزش یورو 
در بازارهای جهانی کاهش و دلار افزایش یافته و این افزایش ارزش دلار موجب کاهش قیمت 

بهای انس جهانی طلا شده است.

وزارت اقتصاد:
لایحه کاهش حقوق گمرکی ارتباطی به کاهش نرخ 

ارز حقوق ورودی ندارد
وزارت امور اقتصاد و دارایی در اطلاعیه ای اعلام کرد: لایحه کاهش حقوق 
گمرکی مواد اولیه، واسطه ای، اجزا قطعات و ماشین آلات، ارتباطی به کاهش 

نرخ ارز حقوق ورودی از ETS به ۴۲۰۰ تومانی ندارد.
به گزارش مهر، وزارت امور اقتصاد و دارایی در اطلاعیه ای اعلام کرد: لایحه کاهش حقوق 
گمرکی مواد اولیه، واسطه ای، اجزا قطعات و ماشین آلات، ارتباطی به کاهش نرخ ارز حقوق 
ورودی از ETS به ۴۲۰۰ تومانی ندارد.در این اطلاعیه آمده اســت: دولت به منظور کاهش 
اثرات تورمی ناشی از افزایش بهای تمام شده کالاهای وارداتی مربوط به تولید از محل وجوه 
گمرکی، نسبت به ارسال لایحه ای با قید دو فوریت به مجلس شورای اسلامی اقدام کرده و 
خواستار کاهش حقوق گمرکی مواد اولیه، واسطه ای، اجزا قطعات و ماشین آلات از چهار درصد 

به یک درصد شده است، که امید است هر چه زودتر در دستور بررسی و تصویب قرار گیرد.
در این اطلاعیه تاکید شده است که لایحه مذکور ارتباطی به کاهش نرخ ارز حقوق ورودی 

از ETS به ۴۲۰۰ تومانی ندارد.

نبود ضامن و کارشکنی بانک ها دو چالش وام ازدواج
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار گلستان، نبود ضامن و سنگ اندازی بانک ها را 
دو چالش مهم زوجین برای دریافت وام ازدواج برشمرد و گفت: ۴۲ درصد واجدین 

شرایط در گلستان نمی توانند وام ازدواج دریافت کنند.
سید محمد دهنوی در پنجاه و هفتمین جلسه شورای دولت و گفتگوی بخش خصوصی اظهار کرد: در 
طرح ملی جهش مسکن ۹۰ هزار واحد مسکونی در گلستان ساخته می شود که ۴۰ هزار واحد مسکونی 
مربوط به بخش روستایی است که در حوزه مسکن روستایی مشکلی نداریم.وی با بیان اینکه سوداگری 
مسکن موجب شد تا دولت تصمیم بگیرد در طرح های دولتی خودمالکی انجام ندهد، تصریح کرد: مردم 
نسبت به طرح جهش ملی مسکن اقبال دارند اما فرایندهای ما کُند است اگر به دنبال تسریع در موضوع 
مسکن هستیم ابتدا باید مسئله مسکن روستایی و سپس خودمالکی را جدی بگیریم.معاون هماهنگی امور 
اقتصادی استاندار گلستان با اشاره به اینکه سالانه ۱۶ هزار ازدواج در گلستان انجام می شود، بیان کرد: 
میزان بهره وری ما از وام ازدواج در استان گلستان کمتر از ۶۰ درصد است، متاسفانه ۲۲ درصد زوجین توان 
تامین ضامن را ندارند و نزدیک به ۲۰ درصد در فرایند سنگ اندازی بانک ها منصرف می شوند و با این 
حساب ۴۲ درصد واجدین شرایط ما نمی توانند وام ازدواج دریافت کنند.دهنوی یکی از مشکلات کشورمان 
را عدم فرهنگ سازی برای هزینه درست منابع دانست و تاکید کرد: میانگین دوره عقد تا ازدواج در گلستان 
یک و نیم سال است و اگر دوره ساخت مسکن را به کمتر از دو سال برسانیم بسیاری از زوجین  تمایل دارند 
وام ازدواج خود را برای ساخت مسکن صرف کنند چراکه امروزه مهم ترین چالش زوجین جوان، تامین 
مسکن است.وی به هدایت وام ازدواج به سمت ساخت مسکن برای زوجین جوان اشاره کرد و گفت: گاهی 
اوقات منابع وام ازدواج صرفا صرف هزینه های مراسم عروسی و غیره می شود حال آنکه می توان آن را به 

سمت ساخت مسکن هدایت کرد تا زوجین طعم شیرین خانه دار شدن را بچشند.

اخبار کوتاه 

جدی، عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس گفت: متاســفانه در زمینه ارائه 
مشوق های حمایتی به صنعتگران پیرو 

افزایش حقوق کارگران کوتاهی شد.
علی جدی در گفت و گو با بازار، با اشاره به افزایش 
قیمت کالاهای اساســی و تاثیر برخی عوامل و 
تصمیمــات در این رابطه بیان کرد: دولت به دلیل 
اینکه پیــش بینی می کرد حــذف ارز ترجیحی 
هزینه های خانوار را افزایــش خواهد داد و قدرت 

خرید مردم را پایین می آورد، افزایش حقوق حداقلی کارگران را مدنظر قرار داد. 
بنابراین موضوع افزایش حقوق حداقلی کارگران یکی از عوامل تاثیرگذار است.

وی بیــان کرد: به واقع هزینه های این تصمیم گیری از جیب کارفرمایان و 
صنعتگران و تولید پرداخت شــد. همچنین این افزایش حقوق حداقلی روی 
هزینه های تولیــد اثر گذار خواهد بود که باز تاثیــرات این موضوع به جامعه 

بازمی گردد.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس اظهار کرد: دولت می توانست در این 
بخش مشــوق هایی را برای کارآفرینان و صنایع در نظر بگیرد تا این موضوع 

جبران شده و نهایتا تاثیری بر روی کالای تمام شده نداشته باشد.
این نماینده مجلس بیان کرد: متاسفانه در زمینه ارائه مشوق های حمایتی به 

صنعتگران پیرو افزایش حقوق کارگران کوتاهی 
صورت گرفت لذا کارآفرین هم اگر بخواهد تولید 
پایداری داشته باشد مجبوراند تا بخشی از قیمت 
کالای خود را افزایش دهد تا برخی از هزینه های 

تولید و نیروی انسانی را جبران کند.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس تصریح 
کرد: به عنوان مثال فردی در حوزه انتخابیه بنده 
به من می گفت مصرف گاز کارخانه من شش برابر 
شده است بنابراین حمایت از این بخش باید مدنظر 
قرار می گرفت. این نماینده مجلس ادامه داد: وقتی این تکانه ها به صنعت وارد 
می شود ممکن است بخشی از صنعتگران دیگر نتوانند به خوبی رقابت کرده و 
حذف می شــوند و بخشی هم اگر ماندگار می شوند هزینه های تولید را روی 
کالاها در نظر می گیرند و نهایتا کالایی که دســت مصرف کننده می رسد با 
چند برابر قیمت خواهد بود. این نماینده مجلس بیان کرد: اینکه ما می بینیم ارز 
ترجیحی ۴ قلم کالا حذف شده اما قیمت سایر کالاها هم افزایش پیدا کرده است، 
بخشی از این موارد ناشی از این تکانه ها و به غیر از حذف ارز ترجیحی است.
جدی با بیان اینکه حذف ارز ترجیحی بر روی ۴ کالا مورد نظر تاثیر گذار بود، بیان 
کرد: به غیر از این موارد برخی از تکان های اقتصادی هم وجود داشته که مقداری 

باعث افزایش قیمت کالاها شده است.

دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: امروز 
همه کشورهای منطقه به این باور رسیده 
اند که امنیــت وارداتی نمی تواند تامین 
کننده منافع بلند مدت آنان باشد و تنها راه 
دستیابی به ثبات و امنیت پایدار همکاری 
یکدیگر  با  منطقه  مسئولانه کشورهای 

است.
به گزارش ایلنا، دریابان علی شــمخانی نماینده 
مقام معظم رهبری و دبیر شــورای عالی امنیت 

ملی جمهوری اسلامی ایران که برای انجام سفر رسمی یک روزه به جمهوری 
آذربایجان سفر کرده بعد از ظهرامروز جمعه با رامیل اسوب اف دبیر امنیت ملی 

این کشور دیدار و گفتگو کرد.
دریابان شمخانی در این دیدار با اشاره به ریشه های مشترک تمدنی، تاریخی، 
دینی و فرهنگی بسیار نزدیک دو کشور و دو ملت، گسترش و تعمیق روابط با 
جمهوری آذربایجان را بخش مهمی از سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران 
عنوان کرد.وی افزود: ما در گذشته یک ملت بودیم که به دلایل مختلف از هم 

جدا شدیم اما ریشه های مشترک، همچنان باقی است 
دبیر شــورای عالی امنیت ملی خاطر نشان کرد: نباید اجازه داد نظام سلطه و 

بدخواهان دو ملت خدشه و آسیبی به روابط برادرانه دو کشور وارد کنند.
شمخانی با اشاره به تداوم شرارت های رژیم اشغالگر قدس که با هدف نفوذ 
در سازوکارهای امنیتی منطقه دنبال می شود،تصریح کرد:رژیم صهیونیستی به 
عنوان کانون اصلی شــرارت و ناامنی در منطقه، اکنون با بحران های سیاسی 
و چالشــهای اقتصادی و اجتماعی داخلی روبروست و تلاش می کند با انتقال 

بحرانهای داخلی به منطقه، فشارهای داخلی را کاهش دهد.  
دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان حمایت مستمر از صلح و ثبات در منطقه 
را از راهبردهای اصلی جمهوری اســلامی ایران بر شمرد و تصریح کرد؛ یکی 
از مولفــه های اصلی  ایجاد صلح و ثبات احترام به حاکمیت و تمامیت ارضی 

کشورهای منطقه است. 
وی افزود: با هر اقدامی که منجر به ایجاد ناامنی 
و تغییر در ژئوپلتیک منطقه بشود مخالفیم و با آن 

مقابله خواهیم کرد.
شمخانی خاطر نشان کرد: امروز همه کشورهای 
منطقه به این باور رســیده اند که امنیت وارداتی 
نمی تواند تامین کننده منافع بلند مدت آنان باشد 
و تنها راه دستیابی به ثبات و امنیت پایدار همکاری 

مسئولانه کشورهای منطقه با یکدیگر است.
 دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت:همکاری همه جانبه سیاسی، اقتصادی، 
فرهنگی، امنیتی و دفاعی میان تهران - باکو را به نفع ایران و آذربایجان می دانیم  
و برای توسعه مناسبات دو جانبه که تامین کننده  منافع ملی دو کشور می باشد 

بدون هیچگونه محدودیتی آمادگی کامل داریم.
در این دیدار رامیل اسوب اف دبیر امنیت ملی جمهوری آذربایجان نیز در این 
دیدار با اشاره به اشتراکات مذهبی،فرهنگی و تمدنی دو کشور به عنوان فرصتی 
استثنایی برای تقویت مناسبات دو جانبه گفت:  موضوع امنیت و ثبات پایدار  در 

منطقه از اولویتهای مهم ایران و آذربایجان است.
دبیر شورای امنیت ملی آذربایجان افزود:امیدوارم سفر دبیر شورای عالی امنیت 
ملی ایــران به آذربایجان به نقطه عطف در روابط دو جانبه و رفع برخی موانع 

تصنعی در مناسبات تهران- باکو تبدیل شود
 وی افزود: امروز اراده قاطع جمهوری آذربایجان برای همکاری با کشورهای 

منطقه برای حفاظت از صلح در کاملا هویدا شده است.
اســوب اف ضرورت تلاش دو کشور برای مبارزه با تروریسم ، جرائم سازمان 
یافته و قاچاق مواد مخدر را مورد تاکید قرار داد و افزود: مرزهای مشترک ایران و 
آذربایجان باید همواره امن باشد و به نماد دوستی و مودت میان دو کشور تبدیل 
شود.وی اظهار داشت: تجربیات گذشته نشان داده که تنها روش ایجاد امنیت 

پایدار، مشارکت و همکاری نزدیک کشورهای منطقه با یکدیگر است.

عین اللهی، وزیر بهداشت از پوشش بیمه ای داروهای پرمصرف و 
توجه به رفع نیاز دارویی مردم در طرح »یارودار« خبر داد.

به گزارش بازار، بهرام عین اللهی وزیر بهداشت گفت: ما از ابتدای دولت که شروع 
کردیم یکی از برنامه های مهمی که دوستان دانشمند ما در پیش گرفته بودند، یافتن 
پاسخ این پرسش بود که ما واقعاً چرا باید مشکل دارو داشته باشیم؟ چرا باید مردم 
ما دنبال دارو بگردند؟ چرا باید در تأمین دارو مشکل باشد و برای همین بود که 
این طرح دارویار به آرامی شکل گرفت. وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
ادامه داد: در این طرح داروهایی که ضروری است و داروهایی که مردم بیشتر نیاز 
دارند بر اساس آمار مصرفی که داریم، در اولویت قرار دادیم و بعضی از داروها نیز 
در پوشش بیمه است، ولی خیلی ضرورتی ندارد، ولی ما این صد قلم که به تازگی 
تحت پوشش بیمه قرار دادیم از داروهایی انتخاب کردیم که مردم روزمره به آن 
احتیاج دارند و این ها در قسمت اول یعنی در مرحله اول وارد شده است. عین اللهی 
گفت: این مژده را به مردم عزیزمان می دهیم که ما در مرحله دوم بیش از ۳۰۰ 
دارو نزدیک به ۳۶۶ قلم داروی دیگر را نیز در یکی دو هفته آینده تحت پوشش 
بیمه قرار می دهیم، زیرا در شورای عالی بیمه این را قرار دادیم و کارهای کارشناسی 
آن انجام شده است، قطعاً این نیز تصویب خواهد شد.وی افزود: در نتیجه حدود 
۴۶۰ قلم دارو را در این مرحله اضافه می کنیم به داروهایی که قبلًا بوده است، این 
موضوع از این منظر اهمیت دارد که این داروها از داروهایی است که مردم روزانه به 
آن نیاز دارند، باید نیاز مردم را بتوانیم تأمین کنیم، این که به مردم بگوییم نه حتماً 

شما باید بروید از داروخانه آزاد بخرید، این حرف منطقی ای نیست.وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی ادامه داد: حتی برخی از این داروهای مسکن را جزو این 
قلم داروها قرار دادیم، زیرا مردم خیلی به آن مراجعه می کنند و نیاز دارند و نیاز آن ها 
باید رفع شود، بنابراین در این طرح نیاز مردم خیلی مهم است.عین اللهی گفت: 
یک نکته مهم این است که برخی از داروهای وارداتی ما که نمونه داخلی ندارد، 
اگر بخواهد تغییر قیمت پیدا کند هزینه آن خیلی بالا می رود، همین مسئله سبب 
شد تا در صحبتی که با آقای رئیس جمهور و معاون اول وی داشتیم در این مرحله 
اصلًا ما کاری به این داروها نداریم.وی افزود: در قسمت کالاهای وارداتی نیز، به 
آن علت که این کالاها به دلار خریداری می شود، اگر قرار بود این به عنوان ارز 
آزاد دیده شود، خیلی می توانست روی مردم اثر سوء بگذارد، بنابراین در این مرحله، 
این داروها وارد نشده و به همان نرخی که قبلًا بوده و با همان یارانه که قبلًا بوده 
است به مردم داده می شود. عین اللهی درباره علت کاهش قیمت برخی داروها پس 
از اجرای طرح »دارویار« گفت: وقتی یک دارویی که آزاد فروش می رفته تحت 
پوشش بیمه قرار گیرد، فروش آن بیشتر می شود، بنابراین می تواند نرخ را پایین تر 
بیاورد، هم اکنون بسیاری از شرکت های دارویی خیلی اصرار دارند که داروهایشان 
تحت پوشش بیمه قرار بگیرد.وی افزود: بسیاری از شرکت های دارویی خیلی اصرار 
می کنند و می گویند اگر داروی من را تحت پوشش بیمه قرار دهید، ۲۰ تا ۳۰ درصد 
قیمت را کاهش می دهم، زیرا مصرف آن بالاتر می رود، در همه جای دنیا بیمه واقعاً 

کمک کننده است، به ویژه در سلامت، به بیمه اعتقاد داریم.

ســخنگوی دولت در واکنش به برخی 
»بازگشت  درباره  منتشر شده  خبرهای 
ارز ترجیحــی« گفت: به هیچ وجه دولت 
قصد ندارد پیشنهاد و لایحه ای دهد که 
نرخ ارز مبنای محاسبه را به ۴۲۰۰ تومان 

برگرداند.
به گزارش بازار، علی بهادری جهرمی در سخنانی 
با اشاره به موضوع »بازگشت ارز ترجیحی« و طرح 
آن در برخی رسانه ها، اظهار کرد: با توجه به اینکه 

مطابق قانون بودجه، دولت مکلف شده بود که نرخ ارز مبنای محاسبه عوارض 
ورودی را، نرخ ارز ETS حســاب کند )یعنی فرض شود که نرخ ارز نیمایی 
حساب کند(، نتیجه این تصمیم چنین می شد که مطابق قانون بودجه تا پیش 
از این اگر کالایی در حال ورود به کشور بود و می خواستیم مشخص کنیم که 
ارزش ریالی آن چقدر است تا مبتنی بر آن ارزش ریالی، از آن کالا عوارض گرفته 
شود - و این در حالی بود که آن کالا با ارز خارجی خریداری شده بود - اهمیت 
داشت که هر دلار را چند تومان حساب کنیم.وی افزود: تا پیش از این از سال 
۱۳۹۷، این نرخ ارز ۴۲۰۰ تومان فرض می شد، یعنی تصور می کردیم هر دلار 
۴۲۰۰ تومان است. پس یک جنس مثلًا ۱۰ هزار دلاری ضربدر ۴۲۰۰ تومان 
می شد و قیمت تمام شده محاسبه و حقوق ورودی آن محاسبه و دریافت می شد.
بهادری جهرمی یادآور شد: قانونگذار در قانون بودجه امسال گفته است که این 
نرخ ارز که عدد محاســباتی است را ۴۲۰۰ تومان فرض نکنید بلکه همان ارز 
ETS واقعی را محاسبه کنید. دولت مکلف به اجرای این قانون بود، ولی اجرای 
آن منجر به این می شد که نرخ عوارض ورودی نسبت به ۴۲۰۰ تومانی قبلی، 

پنج شش برابر افزایش یابد.
سخنگوی دولت با تاکید بر اینکه هیئت وزیران پیش از اجرای این قانون در 
تاریخ ۷ اردیبهشت جلسه ای داشت و در آن تصمیم گرفت برای اجرای این قانون، 
ضریب های حقوق گمرکی و سود بازرگانی را کاهش دهد، اظهار کرد: این یک 

سیاست ترمیمی بود تا آثار تورمی سیاست اصلاح 
اقتصادی را کاهش دهد و مطابق همین تصمیم، 
سود بازرگانی برای بسیاری از کالاها کاهش پیدا 
کرد و ابلاغ شد، چون در اختیار هیئت وزیران بود. 
جهرمی افزود: در همان جلسه حقوق گمرکی هم 
که در صلاحیت مجلس شورای اسلامی است، با 
تنظیم لایحه ای دوفوریتی و ارسال آن به مجلس 
پیگیری شد تا حقوق گمرکی از ۴ درصد به یک 

درصد کاهش پیدا کند.
سخنگوی دولت یادآور شد: طبیعتاً اگر مجلس همراهی می کرد و با نظر دولت 
موافقت می کرد و به قید دوفوریتی رای می داد، خیلی پیش از این، سیاســت 
ترمیمی اقتصادی اتفاق می افتاد و عملًا با آثار تورمی زیادی در این اصلاح نرخ 
ارز مبنای محاسبه که در قانون بودجه آمده بود، مواجه نمی شدیم. اما در مجلس 
با این قید دوفوریت موافقت نشد.بهادری جهرمی تصریح کرد: برخی وزرا و برخی 
نمایندگان معتقد بودند، دولت، چون چند حکم لایحه اصلاحی را باهم تقدیم 
مجلس کرده، ممکن است که در مخالفت مجلس موثر باشد. در همین زمینه 
لایحه مجدداً در هیئت وزیــران آمد و به صورت مجزا طی دو لایحه تقدیم 
مجلس شد. یک لایحه دوفوریتی برای همین موضوع کاهش حقوق گمرکی و 
یک لایحه دوفوریتی برای مباحث دیگر که ناظر به موضوع قیر در لایحه بودجه 

بود و الان منتظر نظر مجلس در این زمینه هستیم.
وی همچنین تاکید کرد: به هیچ وجه، هرگز نه دولت پیشنهاد داده و نه لایحه ای 
داده و نه قصدی داشته لایحه ای بدهد که نرخ ارز مبنای محاسبه را به ۴۲۰۰ 
تومان برگرداند؛ و اظهارات در این زمینه نشان می دهد که گروهی به ابعاد حقوقی 
و اقتصادی موضوع اشــراف ندارند.سخنگوی دولت تاکید کرد: نرخ ارز مبنای 
محاســبه که از ۴۲۰۰ تومانی به ETS تبدیل شده، هرگز تغییر نکرده است. 
دولت پیشــنهاد داده که عوارض ورودی که بعداً ضربدر این نرخ ارز می شود، 

کاهش پیدا کند که جمع مبلغ ورودی را کاهش خواهد داد.

 درباره مشوق های حمایتی 
برای افزایش حقوق سال کوتاهی شد

 امنیت وارداتی تامین کننده
 منافع پایدار کشورهای منطقه نیست

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

دبیر شورای عالی امنیت ملی:

 پوشش بیمه ای داروهای پرمصرف مردم
 در طرح »دارویار«

 دولت قصدی برای
 بازگرداندن ارز ترجیحی ندارد

وزیر بهداشت خبر داد

سخنگوی دولت:

هجوم ترکیه، چین و بنگلادش به صنعت پوشاک ایران
افتخاری با بیان اینکه بازار ۸۵ میلیونی کشور دو دستی تقدیم ترکیه، چین و بنگلادش 
شده، تصریح کرد: قاچاق پوشاک از ترکیه به طور سرسام آوری در حال افزایش است.

به گزارش اقتصادنیوز؛ مجید افتخاری با بیان اینکه در شرایط فعلی اراده ای برای مقابله با قاچاق پوشاک 
در کشــور وجود ندارد، تصریح کرد: قاچاق پوشاک در کشور به شرایط قبل از سال ۱۳۹۷ که به طور لجام 
گسیخته ای کالای قاچاق عرضه می شد برگشته است.وی با بیان اینکه از نیمه سال ۱۳۹۸ برخورد با قاچاق 
پوشاک در سطح عرضه متوقف شد، گفت: در این مدت برخورد با کالای قاچاق ناچیز بوده است. برای مثال 
در شرایطی که از یک فروشگاه آنلاین معروف پوشاک قاچاق ضبط شد، حتی برای یک ساعت سایت این 
فروشگاه بسته نشد. عضو هیئت مدیره اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران معتقد است رویکرد 
ستاد مقابله با قاچاق کالا و ارز تغییر کرده و به جای پیگیری های سال ۱۳۹۷ بیشتر به سمت انفعال رفته است. 
حتی اخیرا اعلام کرده وظیفه برخورد با قاچاق را ندارد، بلکه فقط هماهنگ کننده است و باید دستگاه های 
مرتبط کنار هم قرار گیرند. این در حالی است که هماهنگ کردن این تعداد دستگاه با یکدیگر کار زمان بر و 

پیچیده ای است.
قاچاقچیان ماه های زیادی از سال حاشیه امن دارند!

افتخاری با بیان اینکه در ماه های اخیر در هر مقطعی یک دستگاه با برخورد با قاچاق در سطح عرضه مخالفت 
کرده، گفت: از طرف دیگر با توجه به مناسبت ها و تعطیلی ها در کشور، قاچاقچیان زمان زیادی از سال در حاشیه 

امن هستند؛ برای مثال در ماه محرم، شب عید نوروز و اعیاد دیگر با آنها برخورد نمی شود.

در حال تبدیل شدن به مستعمره ترکیه در صنعت پوشاک هستیم
وی با بیان اینکه با افزایش دستمزد، حامل های انرژی و در مقابل ثبات نسبی نرخ ارز، قاچاق سودآور شده، 
تصریح کرد: در سال گذشته شاهد هجمه قاچاق پوشاک از بنگلادش و چین بودیم و حالا هم در حال تبدیل 
شدن به مستعمره ترکیه در صنعت پوشاک هستیم. روزانه چند ده تن قاچاق پوشاک از طریق رویه مسافری 

به کشور وارد می شود.
تحویل سه روزه پوشاک ترک، در منزل!

همچنین به گفته عضو هیئت مدیره اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک، شبکه های گسترده فروش 
آنلاین پوشاک ترکیه هم در کشور فعالیت می کنند؛ به طوری که ظرف سه روز پوشاک ترک در منزل تحویل 
داده می شود و تمام فعالیت بانکی هم از سیستم مجاز داخل کشور استفاده می شود. علاوه بر این ها، سهمیه 

مناطق آزاد و ته لنجی نیز وجود دارد.
بازار ۸۵ میلیونی کشور، دو دستی تقدیم ترکیه، چین و بنگلادش شد

افتخاری با بیان اینکه بازار ۸۵ میلیونی کشور دو دستی تقدیم ترکیه، چین و بنگلادش شده، تصریح کرد: 
قاچاق پوشاک از ترکیه به طور سرسام آوری در حال افزایش است. این در حالی است که هیچ برنامه ای برای 
حمایت از تولیدکنندگان در داخل وجود ندارد. حتی وزارت صمت پوشاک را از اولویت اول در بحث مقابله با 
قاچاق خارج و به اولویت پنجم منتقل کرده است.  وی با بیان اینکه کشور هر روز با شیوه های نوین قاچاق 
مواجه است، گفت: سال گذشته با افزایش قاچاق پوشاک از بنگلادش و توسعه فروش آنلاین پوشاک مواجه 

بودیم و امسال هم قاچاق از ترکیه به روش های گوناگون افزایش یافته است.
مجوز فعالیت برندهای خارجی سال ۹۹ تمام شد 

در این میان به گفته عضو هیئت مدیره اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران قرار بوده از ابتدای 
تیرماه با برندهای مخرز پوشاک قاچاق برخورد شود، اما عملًا هیچ اتفاقی نیفتاده است. این در حالی است که 
کلیه برندهای خارجی در کشور غیرقانونی هستند. برندهایی که اعلام می کنند در کشور در حال تولید هستند 
هم غیر قانونی محسوب می شوند و طبق استعلامی که از کشورهای مبدا گرفته شده، آنها هیچ نمایندگی 
در ایران ندارند.وی افزود: در اصل از سال ۱۳۹۹ مجوز فعالیت برندهای خارجی که در ایران تولید می کردند، 
تمام شده و فعالیت آن ها در حال حاضر غیرقانونی است. اما این برندها همچنان در حال فعالیت هستند و هیچ 
برخوردی با آن ها صورت نمی گیرد. همچنین به گفته وی سال گذشته ستاد مقابله با قاچاق مقرر کرده بود، 
مال ها و مراکز تجاری، تابلوهای برندهای محرز قاچاق را جمع آوری کنند که این امر محقق نشده و تاکنون 
هم برخوردی با آنها صورت نگرفته است. با وجود اینکه ستاد نامه کتبی در این رابطه داشته، امروز می گوید 
مسئول جمع اوری تابلوهای شهرداری است و برخورد با پدیده قاچاق عملا به بخش های مختلف پاسکاری 
می شود. بنابراین در این شرایط که با برندهای محرز قاچاق برخورد نمی شود و صندوق های مکانیزه هم هنوز 
نصب نشده، طرح شناسه کالا به تنهایی تاثیری بر کاهش قاچاق نخواهد داشت. همچنین تبصره چهار ماده 
۱۸ که بر اساس آن هر کالای فاقد شناسه، قاچاق محسوب می شود و باید ضبط شود، در حال پاسکاری بین 

دستگاه های مختلف است و تا این لحظه ابلاغ نشده است.


